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Zápis 40. jednání kolegia děkana 3.LF UK v období 2022-26, konaného dne 16.11.2023 

Přítomni: Prof. Widimský, prof. Džupa, prof. Šlamberová, dr. Šebo, prof. Malíková, doc. Gojda, prof. 
Arenbergerová, doc. Dlouhý, dr. Marx, JUDr. Mužíková 

Omluveni: doc. Trnka, doc. Duška 

1. Schválení zápisu ze 2.11.2023 
2. Byl podrobně prodiskutován program výjezdního zasedání fakulty 26.-27.11 a strategická 

témata k jednání. 
3. Děkan informoval o situaci kolem plánovaného odkupu pozemku SZÚ o ploše 139 m2. 
4. Do univerzitní PS pro monografie bude nominován prof. Džupa. 
5. Doc. Gojda informoval o možnosti nominací do RVŠ. Zástupce nominuje AS na svém zasedání. 
6. Velmi podrobně a dlouho byla diskutována otázka připravovaného (a po jednání RVH UK 

pozastaveného) navazujícího magisterského studijního programu „Epidemiologie a 
management veřejného zdraví“. Proděkani Malíková a Dlouhý informovali, že dle dohody 
mezi asociací vysokých škol poskytující vzdělání nelékařských zdravotních pracovníků a MZ ČR 
názvy SP musí odpovídat oficiálním názvům uvedeným v Přehledu regulovaných 
zdravotnických povolání podle zákona č. 96/2004 Sb., tedy Odborný pracovník v ochraně a 
podpoře veřejného zdraví. Náplň výše zmíněného SP neobsahuje předměty vedoucí 
k manažersko-ekonomickým dovednostem, tyto předměty by musely být pouze ve formě 
volitelných kurzů. Změna názvu SP i jeho obsah by značně zúžily spektrum uchazečů. Tyto 
změny by popřely původní záměr fakulty propojit v jednom studijním programu jak 
preventivní hygienicko-epidemiologickou oblast, tak i manažersko-ekonomickou oblast 
zdravotnictví. Na závěr velmi detailní diskuze členové kolegia hlasovali a všemi hlasy 
podpořili ukončení prací na přípravě tohoto studijního programu.  

7. Byla schválena žádost Trimedu o poskytnutí vratné půjčky na pořádání plesu 3.LF UK ve výši 
647.500,-  Kč. 

8. Byl schválen návrh proděkana Marxe na stipendia za vynikající studijní výsledky. Protože ve 
stipendijním fondu není dostatek prostředků, fakulta musí z vlastních provozních prostředků 
doplatit částku 1 070 460,75. Proděkan Marx s tajemnicí fakulty připraví do 3 měsíců 
ekonomickou rozvahu, jak by mělo vypadat financování těchto stipendií v příštích letech, aby 
je fakulta nemusela dotovat z vlastních provozních prostředků. 

9. Bylo schváleno složení Krizového štábu fakulty. Jeho vedoucím je děkan, zástupcem 
vedoucího tajemnice. 

10. Byla diskutována situace související s projevy některých zahraničních studentů na sociálních 
sítích. Fakulta si vyžádá právní stanovisko k této věci. 

 

JUDr. Mužíková 

• Tajemnice navrhla prodiskutovat situaci s parkováním elektro koloběžek před fakultou. 
Parkování/odkládání budeme dál sledovat a v případě problémů se vedení bude zabývat 
možným řešením. 

Prof. Arenbergerová 

• Proděkanka informovala o plánovaných akcích: 
o TRIMED JOB 21.11.2023 
o Výstava studentských fotografií v kapce – od 22.11.2023 
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o Slavnostní shromáždění k 70. výročí vzniku fakulty – 23.11.2023 
o Křest knihy „Hledání a nalézání – rozhovor s Michalem Andělem“  - VR 7.12.2023 
o Udělení ocenění Česká hlava 2023 prof. MUDr. Zuzaně Moťovské, Ph.D. – 

26.11.2023 
o Vánoční koncert 3. LF UK, FNV a SZÚ – 18.12.2023 

• Proděkanka podrobněji informovala o pravidlech a možnostech virtuální mobility. 

 

Doc. Gojda 

• Zasedání AS 3. LF UK  - 12.12.2023 

Prof. Malíková 

• Proděkanka informovala o podmínce  NAÚ ohledně personálního zabezpečení garantů SP a 
studijních předmětů VŠ. Součet úvazků garantů na všech vysokých školách, kde má dotyčný 
úvazek nesmí přesáhnout 1.5, v opačném případě tento nebude jako garant akceptován, 
vypadne z personálního zajištění akreditace. 

Prof. Šlamberová 

• Výstupem poslední schůzky Komise pro doktorská studia 3. LF UK je evaluace Ph.D. studia. 
Výsledky evaluace budou prezentovány na výjezdním zasedání fakulty v Táboře a na AS 
v lednu 2024. 

• Kolegium děkana hovořilo o zásadním/strategickém bodu: financování Ph.D. studentů, který 
vyplývá z plánované novely VŠ zákona. Doktorandi v prezenční formě studia budou muset 
dostávat zaručený studijní příjem odpovídající 1,2 násobku minimální mzdy. Částka, kterou 
z MŠMT fakulta obdrží, bude však odpovídat částce stávající, kdy je stipendium 11 tis. Kč 
měsíčně. Máme 2 možnosti řešení. (1) Přijímat ročně cca polovinu studentů oproti 
současnému stavu a vyplácet stipendium odpovídající 1,2 násobku minimální mzda (nyní cca 
20 760 Kč). To by znamenalo stanovit kvóty pro jednotlivé doktorské studijní programy. (2) 
Studentům přijatým do prezenční formy přiznat stipendium ve výši stejné jako dosud (11 000 
Kč) a do požadované výše 20 760 Kč netto doplnit doktorský příjem mzdou v hrubé výši 
nejméně 14 640 Kč tak, aby součet dvou třetin výše hrubé měsíční mzdy a celé výše 
doktorského stipendia nebyl nižší než minimální měsíční mzda vynásobená koeficientem 1,2. 
Tuto mzdu by měl za povinnost zajistit školitel fakultním či grantovým úvazkem (nikoliv 
nemocničním). 

 

 

 

Zapsala: Bc. Kateřina Mitasová 
Za správnost: prof. Widimský, DrSc. 

 


